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Plats  Lomma kommunhus, Stora Sessionssalen   
Tid 2019-08-21, kl. 19:00-19:55 

 
 

Beslutande Robert Wenglén (M) 
Jerry Ahlström (M) 
Lisa Bäck (S) 
Sofia Forsgren-Böhmer (M) 
Eva Banheden Lindblad (M) 
Aron Regnéll (M) 
Richard Jerneborg (M) 
Martha Henriksson Witt (C) 
Sandra Pilemalm (L) 
Per Bengtsson (S) 
Rune Netterlid (S) 
Jimmy Ringström (SD) 
Kristina Thored (FB) 

ordförande 
vice-ordförande 
2:e vice-ordförande 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 
ledamot 

Övriga deltagare Fredrik Axelsson (M) 
Susanne Borgelius (M) 
Lennart Månsson (M) 
Emma Köster (M) 
Lars-Göran Svensson (C) 
Jonas Benke (L) 
Anna-Karin Davidsson (KD) 
Lennart Nilsson (S) 
Pia Johnson (S) 
Ingrid Ascard (MP) 
Oscar Sedira (SD) 
Kristian Lindsjö (FB) 
 
Katarina Pelin 
Maria Franzén 
 

ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
ersättare 
 
kommundirektör 
kommunsekreterare 

Utses att justera Per Bengtsson  

Justeringens plats 
och tid 

Lomma kommunhus, 2019-09-04 
 

Paragraf  
§§ 137-147 

Underskrifter Sekreterare   

  Maria Franzén 
 Ordförande   

  Robert Wenglén 
 Justerande  

 
 

  Per Bengtsson 
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ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
Beslutande organ Kommunstyrelsen  

Sammanträdesdatum 2019-08-21   

Paragrafer §§ 137-147   

Datum när anslaget 
sätts upp 

2019-09-06 Datum när anslaget  
tas ned 

2019-09-28 

Förvaringsplats för  
protokollet 

Kommunhuset i Lomma   

 
Underskrift 
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KS § 137   KS KF/2019:29 - 002 
 
 

Meddelanden och delegationsbeslut 
 
 
Ärendebeskrivning 
Föreligger förteckning över beslut fattade på grund av delegationsuppdrag: 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande 
nr 16/19  Beslut avseende utdelning av bidrag, Bertil Kyhlbergs stiftelse 

KS/KF 2019:106.042 
nr 17/19  Beslut avseende yttrande över remissen ”Fria eller fäll 2.0” en 

vägledning för avvägningar vid hantering av träd i offentliga miljöer 
KS/KF 2019:250.331 

 
Delegationsbeslut fattade av kanslichefen och delegat på kansliavdelningen 
nr 80-90/19  Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
nr 91 Beslut med anledning av begäran om utfående av allmän handling 

KS/KF 2019:290.009 
nr 92-93/19  Beslut om inhämtande av yttranden från övriga nämnder och styrelser 

och beslut om överlämnande för handläggning 
 
Delegationsbeslut fattade av ekonomichefen 
nr 12/19  Upptagande av lån och undertecknande av lånehandlingar inom av KF 

fastställd ram 
KS/KF 2016:224.045 

nr 13/19  Tecknande av leasingavtal avseende fordon 
KS/KF 2015:409.057 

 
Delegationsbeslut fattade av HR-chefen 
nr 49-52/19  Kommunal tjänstepension 

KS/KF 2019:30.002 
nr 53/19  Pension till efterlevande 

KS/KF 2019:30.002 
nr 54-56/19  Lokalt kollektivavtal – LOK, krislägesavtal 

KS/KF 2019:30.002 
nr 57/19  Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställningsvillkor m.m. – 

HÖK 19 – med OFRs förbundsområde Hälso- och sjukvård 
KS/KF 2019:30.002 
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Delegationsbeslut fattade av samhällsbyggnadschefen  
nr 7/19  Undertecknande av köpeavtal gällande Vinstorp 31:7  

KS/KF 2018:85.250  
 
Föreligger förteckning över meddelanden:  
 
Protokoll från sammanträde 2019-06-05, 2019-06-12 och 2019-06-19 med 
kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Utdrag ur tekniska nämndens protokoll, 2019-06-10, TN § 57/19  
 
Utdrag ur miljö- och byggnadsnämndens protokoll, 2019-06-11, MBN § 103/19  
 
Utdrag ur miljö- och byggnadsnämndens protokoll, 2019-06-11, MBN § 104/19  
 
Protokoll från sammanträde 2019-05-23 med kommunala pensionärsrådet  
 
Protokoll från styrgruppsmöte 2019-03-08 och 2019-05-20 med Klimatsamverkan 
Skåne 
 
Protokoll från styrelsemöte 2019-05-07 med styrelsen för Höje å vattenråd 
 
Protokoll från årsstämma 2019-05-28 med Höje å vattenråd 
 
Protokoll från konstituerande styrelsemöte 2019-05-28 med styrelsen för Höje å 
vattenråd 
 
Protokoll från årsstämma 2019-05-23 med Kävlingeåns vattenråd 
 
Protokoll från årsstämma 2019-05-27 med Sydvatten Aktiebolag 
 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2019-08-15 från kansliavdelningen 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen lägger delegationsunderlagen och meddelandena till 

handlingarna. 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 138   KS KF/2018:65 - 041 
 
 

Förslag till godkännande av hemställan från tekniska nämnden 
avseende revidering av innevarande års investeringsbudget, samt 
förslag till genomförande av investeringsprojektet ”Långa bryggan 
Bjärred, ersättningsbrygga” 

 
 

Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden beslutade 2019-06-10, § 53, att hemställa om ett antal 
förändringar av innevarande års investeringsbudget innebärande 13.967 tkr lägre 
utgifter.  
 
Ekonomiavdelningen konstaterar i skrivelse 2019-08-07 att två av projekten ”Ny 
brygga/kaj vid Tullhustorget” (-6,0 mnkr) och ”Utbyggnad av Löddesnässkolan” (+7,5 
mnkr) redan har behandlats av kommunfullmäktige.  
 
Vad det gäller projekt ”Ny brygga/kaj vid Tullhustorget” beslutade kommunfullmäktige 
2019-04-25, § 47, att projektet inte ska genomföras för närvarande och att 
budgetmedlen för projektet stryks. De lägst inkomna anbuden överskred budgeten 
med cirka 3,5 mnkr.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-05-23, § 66, att projekt ”Utbyggnad av 
Löddesnässkolan” och projekt ”Löddesnässkolan, anpassning av kök”, ska behandlas 
som ett projekt och totalt beviljades ytterligare 7,5 mnkr. Projektet utförs i enlighet 
med sedan tidigare beslutade driftstarter.  
 
Ekonomiavdelningen konstaterar därmed att det istället blir 15.467 tkr som föreslås 
flyttas fram i tiden.  
 
Ekonomiavdelningen konstaterar vidare att det i ärendet inte framgår varför tekniska 
nämnden föreslår förändring av 2019 års budget, och inte heller eventuella 
konsekvenser av förslaget. Ekonomiavdelningen har därför inhämtat kompletterande 
information från kommunens tekniska chef. 

 
 
Projektnamn Förslag 

till 
ändring 

Kommentar Kvarstående 
Budget-19 

Komplettering från 
samhällsbyggnadsförvaltningen 

Dp Sjögräsgatan -1 591 Pågår 
preliminärt 
till 2021 

2 000 Senareläggning pga. av 
Strandskolans färdigställande 
samt pågånde VA-utredning 
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Dp all Lomma 
centrum, Norr 

-1 000 Pågår 
preliminärt 
till 2025 

300 Konsekvens av att projektet 
angränsar till Dp Sjögräsgatan. 
Se ovan. 

Dp Nians 
verksamhetsområde 

-1 000 Pågår 
preliminärt 
till 2020 

31 Toppbeläggningen utförs först 
när exploateringen är 
genomförd. 

Erosionsskydd tre- 
och 
fyrkantsdammarna 

-8 776 Pågår 
preliminärt  
till 2020 

2 000 Utredning av metodval 
genomförd. Senarelagd pga. 
förslag på utökad totalutgift. 
Utförs senast 2020 enligt beslut 
i vattendom. 

Damm söder om 
Nyhemsgatan (LIFE-
projekt) 

-1 600 Preliminärt 
2020 

0 Konsekvens av medverkan i  
LIFE-projekt. 

Långa bryggan 
Bjärred, 
ersättningsbrygga 

-1 500 Preliminärt 
2023-2024 

0 Se nedan. 

Totalt för 2019 (tkr) -15 467    
 

 
För projekt ”Långa bryggan Bjärred, ersättningsbrygga” finns följande text i tekniska 
nämndens budgetskrivelse: "Långa bryggan helrenoverades senast 1992. Bryggan har 
enligt senaste underhållsrapporten en begränsad återstående livslängd men 
uppföljande bedömningar ger stöd för förslaget att ersättning och ny brygga kan 
senareläggas." Ersättningsbryggan föreslås att senareläggas från 2020 till 2024.  
 
Av tekniska nämndens budgetförslag framgår att förslagen gällande övriga projekt 
även innebär en senareläggning av fastställd driftstart med ett år.  
 
Tekniska nämnden har arbetat in de senarelagda utgifterna i sitt förslag till 
investeringsbudget för 2020-2024. Hur utgifterna planeras för kommande år och 
eventuell ny årsangivelse för driftstart behandlas i den fortsatta budgetprocessen.  
 
Kommunens investeringsregler anger att "I kvartalsrapporten, per den 31 mars, ska 
särskilt signaleras om ett projekt riskerar att avvika från den planerade tidplanen." 
Några av de aktuella projekten beskrevs i kvartalsrapporten, men i framtiden 
rekommenderar ekonomiavdelningen även en formell hantering, motsvarande detta 
ärende, direkt efter kvartalsrapporteringen för att få ett politiskt ställningstagande 
tidigare på året. 
 
Ekonomiavdelningen konstaterar slutligen att om kommunfullmäktige väljer att 
godkänna förslag till senareläggning av projekten innebär det att årets 
investeringsbudget minskas med motsvarande belopp och därmed också belastningen 
på rörelsekapitalet. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2019-08-14, § 139, att föreslå 
kommunstyrelsen besluta följande: 
 
‒ Tekniska nämnden ges i uppdrag att skyndsamt återkomma till kommunstyrelsen 

med information om hur investeringsprojektet Erosionsskydd tre- och 
fyrkantsdammarna ska kunna påbörjas under år 2019. 

‒ Tekniska nämnden ges i uppdrag att återkomma med en eventuell hemställan om 
utökad totalutgift för investeringsprojektet. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vidare att föreslå kommunstyrelsen 
rekommendera kommunfullmäktige besluta följande: 
 
‒ Övriga investeringsprojekt senareläggs i enlighet med tekniska nämndens 

hemställan, vilket innebär att innevarande års investeringsbudget minskas med  
6 691 tkr och därmed minskar även belastningen på rörelsekapitalet med 
motsvarande belopp. 
 

Samhällsbyggnadschefen och tekniska chefen har i skrivelse 2019-08-16 lämnat 
kompletterande information avseende förslag till förändring av innevarande års 
investeringsbudget för tekniska nämnden. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Skrivelse 2019-08-16 från samhällsbyggnadschefen och tekniska chefen 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14 § 139 
‒ Skrivelse 2019-08-07 från ekonomichefen och budgetekonomen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 53 
‒ Skrivelse 2019-05-17 från samhällsbyggnadschefen och ekonomen 

 
Kommunstyrelsens handläggning 
Vid kommunstyrelsens sammanträde framhåller Jonas Benke (L) att 
investeringsprojektet ”Långa Bryggan Bjärred, ersättningsbrygga” bör genomföras år 
2020. 
 
Tekniska nämndens ordförande, Lennart Månsson (M), konstaterar att det skulle vara 
önskvärt att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med tekniska nämndens hemställan 
om förändring av innevarande års investeringsbudget även när det gäller 
investeringsprojektet ”Erosionsskydd tre- och fyrkantsdammarna”, då detta skulle 
innebära att driftstarten kan ske tidigare än om tekniska nämnden uppdras att 
återkomma med en ny hemställan om utökad totalutgift för investeringsprojektet för 
år 2019. 

 
Överläggning 
Richard Jerneborg (M) yrkar att investeringsprojekt ”Långa Bryggan Bjärred, 
ersättningsbrygga” ska genomföras år 2020, i enlighet med kommunfullmäktiges 
beslut om fastställande av budget för år 2019. 
 
Aron Regnéll (M) och Per Bengtsson (S) yrkar bifall till Richard Jerneborgs yrkande. 
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Jerry Ahlström (M) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta i enlighet med tekniska 
nämndens hemställan avseende investeringsprojektet ”Erosionsskydd tre- och 
fyrkantsdammarna”. 
 
Kristina Thored (FB) yrkar bifall till Richard Jerneborgs och Jerry Ahlströms yrkanden. 
 
Per Bengtsson (S) yrkar bifall till Jerry Ahlströms yrkande. 
 
Lisa Bäck (S) yrkar att kommunstyrelsen ska besluta konstatera att, mot bakgrund av 
den information som tekniska nämndens ordförande, Lennart Månsson (M), lämnat 
vid sammanträdet, bör investeringsprojektet ”Erosionsskydd tre- och 
fyrkantsdammarna” kunna genomföras tidigare om investeringsbudgeten revideras i 
enlighet med tekniska nämndens hemställan. 
 
Propositionsordning 
Ordförande Robert Wenglén (M) ställer proposition på frågan om bifall respektive 
avslag på resta yrkanden, varefter kommunstyrelsen beslutar att bifalla de samma. 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Mot bakgrund av den information som tekniska nämndens ordförande, Lennart  

Månsson (M), lämnat vid sammanträdet konstaterar kommunstyrelsen att 
investeringsprojektet ”Erosionsskydd tre- och fyrkantsdammarna” bör kunna 
genomföras tidigare om investeringsbudgeten revideras i enlighet med tekniska 
nämndens hemställan. 

 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Tekniska nämndens investeringsbudget för år 2019 revideras i enlighet med 

tekniska nämndens hemställan, vilket innebär att innevarande års 
investeringsbudget minskas med 15.467 tkr och därmed minskar även 
belastningen på rörelsekapitalet med motsvarande belopp i enlighet med bilaga. 

 
./. Bilaga. 
 

‒ Investeringsprojektet ”Långa bryggan Bjärred, ersättningsbrygga” ska genomföras 
år 2020. 
 

‒ Hanteringen av projekten ”Långa bryggan Bjärred, ersättningsbrygga” och 
”Erosionsskydd tre- och fyrkantsdammarna”, samt övriga projekt beaktas i det 
fortsatta budgetarbetet.   

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 139   KS KF/2019:267 - 042 
 
 

Förslag till beviljande av tilläggsanslag samt fastställande av utökad 
totalutgift för KF-projekt ”Stationsområdet, Åtgärder, allmän 
platsmark” 

 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunens investeringsregler anger att "Eventuella justeringar av totalutgiften under 
pågående investering sker normalt i samband med budgetarbetet. Om avvikelsen från 
budgeterad totalutgift är väsentlig ska den omgående rapporteras till 
kommunstyrelsen."  
 
Tekniska nämnden beslutade 2019-06-10, § 54, att föreslå kommunstyrelsen att hos 
kommunfullmäktige begära att totalutgiften för projekt ”Stationsområdet, Åtgärder, 
allmän platsmark” ska uppgå till 49,3 mnkr, vilket innebär en utökning med 1,8 mnkr. 
Anledningen anges vara att av inkomna anbud uppgår det lägsta till 1,8 mnkr högre än 
fastställd totalutgift. 
  
Enligt ärendebeskrivningen omfattar projektet även ny VA-anläggning och att VA SYD 
finansierar sina egna ledningar som läggs om i projektet. Dessa ingår således inte i 
investeringsprojektets totalutgift, och har enligt kommunens tekniska chef inte heller 
ingått i den tidigare fastställda totalutgiften. Enligt tekniska chefen går det inte att 
peka på någon specifik del i kalkylen som blivit dyrare i anbuden, utan det är en 
generell fördyrning. 
 
Ekonomichefen och budgetekonomen konstaterar i skrivelse 2019-08-07 att om 
kommunfullmäktige väljer att godkänna utökad totalutgift med 1,8 mnkr får 
finansiering ske genom en belastning av rörelsekapitalet. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14, § 140. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14 § 140 
‒ Skrivelse 2019-08-07 från ekonomichefen och budgetekonomen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-06-10 § 54 
‒ Skrivelse 2019-05-23 från samhällsbyggnadschefen och projektledaren 
 
 
 
 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
       Sammanträdesdatum s. 10 (30) 

 
KOMMUNSTYRELSEN 2019-08-21 

 

 

 Utdragsbestyrkande 

 
 

 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Tekniska nämnden beviljas tilläggsanslag om 1,8 mnkr avseende 

investeringsprojektet KF-projekt ”Stationsområdet, Åtgärder, allmän platsmark”. 
‒ Finansiering sker genom en belastning av rörelsekapitalet. 
‒ Totalutgiften för projektet fastställs till 49,3 mnkr kronor. 

 
______________________ 
 
Sändlista  
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KS § 140   KS KF/2017:336 - 349 
 
 

Överenskommelse om ekonomisk reglering i samband med Lomma 
kommuns inträde i VA SYD 

 
 

Ärendebeskrivning 
Lomma kommun ingår sedan 2019-01-01 som medlem i kommunalförbundet VA SYD, 
enligt beslut i kommunfullmäktige 2018-11-08, § 61.  
 
Som en följd av inträdet krävs, utöver samverkansavtalet, en ekonomisk reglering 
avseende överlåtelse av VA:s anläggningstillgångar, upplupna och förutbetalda 
intäkter och kostnader samt upprättande av revers.  
 
VA SYD övertar samtliga anläggningstillgångar hänförliga till Lomma kommuns VA-
verksamhet till det bokförda värdet 166 944 883 kr i samband med inträdet 2019-01-
01. VA SYD övertar också skuldposterna anslutningsavgifter, 36 818 419 kr och 
semester/övertidskuld, 287 128 kr (avser upplupen semester och övertid för 8 
anställda som gått över från Lomma kommun till VA SYD). För att reglera övertagandet 
av tillgångar och skulder, enligt ovan, utfärdar Lomma kommun en revers till VA SYD 
på sammanlagt 129 839 336 kr. Reversen löper över 20 år, vilket motsvarar den 
genomsnittliga avskrivningstiden för anläggningstillgångarna. Räntan binds under fem 
år. Räntesatsen sätts utifrån den ränta som kommunen erbjuds hos Kommuninvest 
med ett tillägg för omkostnader på 0,05%. Enligt Kommuninvest skulle ett femårigt lån 
till kommunen per 2018-12-31 fått räntan 0,33%. Det innebär att den totala 
räntesatsen för lånet till VA SYD ska uppgå till 0,38%. Ränta och amortering betalas 
kvartalsvis av VA SYD.  
 
Överenskommelsen reglerar i övrigt hantering av uppkomna intäkter/kostnader 2019 
hänförliga till Lommas VA-verksamhet, till exempel pågående investeringsprojekt som 
slutförs av Lomma kommun. Dessa uppkomna intäkter/kostnader kommer att 
avräknas i särskild ordning mellan Lomma kommun och VA SYD genom kontant 
betalning. 
 
Ekonomichefen föreslår i skrivelse 2019-08-06 att kommunstyrelsen ska besluta 
godkänna överenskommelsen om ekonomisk reglering samt skuldebrev i samband 
med Lomma kommuns inträde som medlem i VA SYD. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14, § 143. 
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Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14 § 143 
‒ Skrivelse 2019-08-06 från ekonomichefen 
‒ Överenskommelse om ekonomisk reglering m.m. i samband med Lomma 

kommuns inträde som medlem i VA SYD 
‒ Bilaga 1: Förteckning över Lommas anläggningsregister per 2019-01-01 
‒ Bilaga 2: Skuldebrev 
‒ Bilaga 3: Balansräkning för Lommas VA-verksamhet per 2019-01-01 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att godkänna överenskommelsen om ekonomisk 

reglering samt skuldebrev i samband med Lomma kommuns inträde som medlem i 
VA SYD. 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 141   KS KF/2019:281 - 433 
 
 

Yttrande över remiss från Naturvårdsverket avseende förslag till 
uppdaterade åtgärder för särskilt skyddsvärda träd 2020-2024 

 
 

Ärendebeskrivning 
Åtgärdsprogrammen för hotade arter och naturtyper är ett av flera verktyg för att nå 
de mål som Sverige åtagit sig för att hejda förlusten av biologisk mångfald och senast 
2020 skydda och förebygga utrotning av hotade arter. Sedan 2004 har två 
åtgärdsprogram för särskilt skyddsvärda träd genomförts och utvärderats.  
 
Naturvårdsverket har konstaterat att genomförandet av programmen har varit 
framgångsrikt, men att ytterligare insatser behövs och har därför beslutat att förlänga 
programmet till och med 2023 med uppdatering av kortsiktiga mål och 
åtgärdstabellen.  
 
Programmet beskriver fem trädmiljöer som särskilt viktiga att prioritera inom ramen 
för bevarandeplanering och vid genomförande av skötselåtgärder: grova och gamla 
ekar, gårdsmiljöer, parker och kyrkogårdar, alléer och andra vägnära träd samt 
hamlade träd. Åtgärdsprogrammets mål och åtgärder riktar sig i första hand till 
berörda offentliga aktörer och är frivilliga att genomföra. Samarbete med övriga 
berörda aktörers är därför mycket viktigt för att genomförandet av programmet ska 
komma till stånd och även fortsättningsvis behöver åtgärder därför ske i samverkan 
med markägare, markägarnas organisationer, skogsbrukets aktörer, ideella 
organisationer och andra berörda.  
 
Rapporten innehåller mål samt en kortfattad presentation av angelägna åtgärder 
under tiden 2019-2023 för att naturtypens bevarandestatus i Sverige ska kunna 
förbättras. Åtgärderna samordnas mellan olika intressenter, vilket får till följd att 
kunskapen om och förståelsen för arten ökar. Förankring av åtgärderna har skett 
genom samråd med berörda aktörer. 
 
Stadsarkitekten/planeringschefen och miljöstrategiska samordnaren redovisar i 
skrivelse 2019-07-08 förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14, § 144. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-08-14 § 144 
‒ Skrivelse 2019-07-08 från planeringsavdelningen  
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‒ Remiss av uppdaterad åtgärdstabell för särskilt skyddsvärda träd, daterad 2019-
06-27 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 

 
Programmet är för kommunens del relevant, välavvägt och helt genomförbart. Dock 
finns det några synpunkter på brister.  
 
Det finns en diskrepans mellan programmet och nuvarande lagstiftning. Särskilt 
skyddsvärda träd omfattas ju i princip helt av artskyddsförordningen idag genom att 
vara livsmiljöer för fridlysta arter och detta behöver framgå tydligare. Det borde också 
finnas en åtgärd om att informera och tydliggöra detta för utförarledet, markägare 
m.fl. aktörer. Vi vill särskilt poängtera att många av formuleringarna i det juridiska 
kapitlet i skriften "Att fria eller fälla 2.0" som även varit på remiss hos kommunen inte 
är korrekta och att det är bättre att inte informera alls än att informera fel. Ett flertal 
domar som kommit de senaste åren syns inte i beskrivningarna vilket är olyckligt.  
Även i åtgärderna som beskrivs som berör PBL så finns en diskrepans genom den 
övertro som är vanlig kring vad som kan åstadkommas inom detaljplanelagt område. 
Till exempel står det beskrivet som en kommunal åtgärd att upprätta en kommunal 
strategi för att uppnå ökad livslängd för alla träd inom detaljplanelagt område. Det ska 
dessutom finnas en långsiktig plan för nyrekrytering av särskilt skyddsvärda träd. Man 
kan anta att det som avses är att upprätta dylika strategier och planer för allmän 
platsmark? Men varför begränsa sig till detaljplanelagda områden? Mer slagkraftigt 
hade varit att genomföra åtgärden för den mark som kommunen förvaltar eller råder 
över. I de övriga hänseendena faller åtgärden tillbaks på privata markägare eller 
förvaltare där det istället blir en informationsfråga i enlighet med andra föreslagna 
åtgärder. 
 
Ytterligare en åtgärd som redan idag är ett krav enligt PBL, men som kunde tydliggöras 
i programmet är att områden som ska detaljplaneläggas måste omfattas av en 
naturvärdesbedömning av något slag. Om då särskilt skyddsvärda träd finns inom 
området inträder flera nya krav på kommunens hantering av planen, tex undvikande 
eller kompensation. På samma sätt ska ju en tillståndsansökan för en verksamhet 
hantera frågan. Det hade hjälpt helhetsperspektivet i programmet om detta 
tydliggjordes eftersom det innefattar de aktörer som blir berörda av 
informationsåtgärden.  
 
Vid definitionen av skyddsvärt träd (som enbart anges i bakgrundsbeskrivningen och 
baseras på åtgärdsprogrammet) bör det läggas till ett stycke om huruvida exotiska och 
invasiva trädarter ska kunna klassas som skyddsvärt träd. Exempelvis kan en 
jättepoppel med gällande definition klassas som jätteträd redan efter cirka 40 år, även 
om den inte har samma biologiska värden som äldre långsamväxande inhemska 
trädarter. Ett annat problem är tysklönn, där en stor/gammal planta kan ge upphov till 
en massiv fröspridning.  
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Förtydligande behövs om vilka aktörer som har befogenheten att klassa ett träd som 
skyddsvärt.  
 
Det anges att länsstyrelsen och/eller Skogsstyrelsen ska ansvara för friställning av träd 
utanför betesmarker, hamling, veteranisering och död ved. Innebär det att 
länsstyrelsen ska finansiera och genomföra dessa åtgärder i avsedda biotoper utanför 
tätorter i hela kommunen? Det bör i så fall anges att detta måste ske i samverkan med 
markägare och kommunekolog eller motsvande. 
 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 142   KS KF/2019:234 - 432 
 
 

Yttrande över förslag till revidering av föreskrifter för ytvatten HVMFS 
2013:19 och HVMFS 2017:20 
 
 
Ärendebeskrivning 
Havs- och vattenmyndigheten (HaV) har översänt förslag till revidering av föreskrifter 
för ytvatten och konsekvensutredning för synpunkter.  Förslaget gäller revidering av 
föreskrifter HVMFS 2013:19 om klassificering och miljökvalitetsnormer avseende 
ytvatten och föreskrifter HVMFS 2017:20 om kartläggning och analys avseende 
ytvatten enligt vattenförvaltningsförordningen (2004:660), samt konsekvensutredning 
av förslagen till ändringar i de båda föreskrifterna. Dessa författningsändringar 
påverkar hur myndigheterna ska arbeta för att nå målen i vattendirektivet. Berörda 
myndigheter blir bland annat genom ändringarna skyldiga att vid klassificering av och 
beslut om miljökvalitetsnormer för vattenförekomster fullt ut utnyttja det utrymme 
för kraftigt modifierat vatten (KMV) och undantag som EU-rätten medger (prop. 
2017/18:243, s. 148). Översynen hanterar också tidigare uppmärksammade brister, 
oklarheter, struktur och övergripande innehåll samt tillämplighet. Förslaget innehåller 
följande delar: 
 
‒ HaV föreslår att bestämmelser som rör förklarande och normsättning av KMV 

utvecklas i betydande grad. I bestämmelserna i vattenförvaltningsförordningen 
(VFF 2004:660), tydliggörs dessutom att vattenmyndigheten ska förklara KMV om 
villkoren för detta är uppfyllda.  

‒ Det blir nya bestämmelser kring undantag. Idag omfattas Lommabukten, Höje å 
och Kävlingeån av undantag. 

‒ Det blir tydligare dokumentationskrav samt en mängd andra administrativa 
förändringar. 

 
Miljöstrategisk samordnare Helena Björn lämnar i skrivelse 2019-08-07 förslag till 
yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-08-21, § 30. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-08-21 § 30 
‒ Skrivelse 2019-07-08 från miljöstrategiska enheten 
‒ Havs-  och vattenmyndigheten, Remiss – översyn av två av Havs- och 

vattenmyndighetens föreskrifter: HVMFS 2013:19 om klassificering och  
miljökvalitetsnormer avseende ytvatten och HVMFS 2017:20 om kartläggning och 
analys avseende ytvatten enligt vattenförvaltningsförordningen (2004:660), 
Inkommen 2019-05-15 
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‒ Remissversion av HVMFS 2013:19. 
‒ Remissversion av HVMFS 2017:20. 
‒ Konsekvensutredning 

 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
Det är svårt att förutse vilka konsekvenser de föreslagna förändringarna får på Lomma 
kommuns extensiva vattenarbete. För att fullt ut kunna göra denna konsekvensanalys 
internt behövs svar på om omkategorisering av någon av de vattenförekomster som 
ingår i kommunens arbete inom avrinningsområdena kommer att ske. Några 
orosmoment finns kring om en sådan omkategorisering i så fall innebär en kommande 
svårighet att samordna arbetet med miljökvalitetsnormerna för vatten och det 
omfattande arbetet med att klimatanpassa det västskånska jordbrukslandskapet som 
kommer att vara nödvändigt de närmsta åren. Kommer detta arbete att försvåras 
genom att vissa vattenförekomster kategoriseras om som KMV? I dagsläget finns en 
viss draghjälp i det faktum att t ex de rätade dikena ingår i vattenförekomster där man 
ska arbeta med att återskapa vattendragens mer ursprungliga hydromorfologiska 
förutsättningar, något som är mycket gynnsamt för att öka landskapets vattenhållande 
förmåga.  
 
En annan oro gäller mottagande recipienter. Hur ska man se på möjligheterna att 
minska utsläppen av övergödande ämnen till exempelvis vattenförekomsterna till 
havs? Kommer kraven på utsläppande recipienter att minska genom att de 
hydromorfologiska förutsättningarna låses fast med ökande problem till havs som 
följd? 
 
Man kan också notera att varken kommunerna eller vattenrådens representanter 
verkar ha deltagit i framtagandet av förslaget trots att kommunerna nämns som 
viktiga prövningsinstanser och trots att vi är mycket viktiga aktörer i 
vattenförvaltningen. Utan tydligare konsekvensbeskrivning av den roll som 
kommunerna har i form av åtgärdsgenomförare (och inte enbart prövningsinstanser) 
och eventuella försvåringar enligt ovanstående så kan vi inte heller hålla med om 
konsekvensbedömningen att regleringarna inte påverkar kommunerna. Lomma 
kommun anser därför att konsekvensbedömningen ska kompletteras med 
kommunernas perspektiv samt med konsekvenserna för pågående åtgärdsarbete. Det 
är också viktigt att en dialog snarast kommer till stånd med kommunerna och 
vattenråden. 
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 143   KS KF/2019:274 - 259 
 
 

Uppdrag avseende utveckling av den norra kommundelen 

 
 

Ärendebeskrivning 
Under många år har kommunen främst vuxit i de södra delarna, framförallt i  
utbyggnadsområdet Lomma hamn. Befolkningen i Lomma kommun har de senaste tio 
åren ökat med i genomsnitt cirka 2 procent per år och uppgår idag till nästan 24 800 
invånare. Det är framförallt Lomma tätort som vuxit de senaste decennierna bland 
annat i form av utbyggnaden av Lomma Hamn. Då utbyggnaden främst bestått av 
flerfamiljshus och radhus, har en flyttkedja kommit igång där par med utflugna barn 
lämnat villan och flyttat till lägenhet i attraktivt läge. Bebyggelsetrycket i kommunen 
är fortsatt stort och sedan en tid tillbaka har fokus riktats mot norra kommundelen 
som nu står inför de största utvecklingsprojekten sedan 1970-talet.  
 
Utvecklingen av Bjärreds centrum och Framtidens Bjärred är två stora aktuella projekt 
i norra kommundelen. Samtidigt pågår ett stort antal andra projekt av varierande 
storlek till exempel upprustning av gamla stationen med omnejd, eventuell förtätning 
med bostäder på Bjärehovsområdet, omdaning av området kring 
medborgarhuset/gamla centrum och översyn av Bojkområdet med mera. Något som 
också påverkar utvecklingen av den norra kommundelen är den kommande 
tågstationen i Flädie med planerad trafikstart 2026. Stationen väcker frågor om hur 
såväl Flädie som orterna runt Flädie ska utvecklas i framtiden.  
 
Utöver dessa projekt pågår ett arbete med en ny översiktsplan för hela kommunen. 
Planledningsgruppen har under våren arbetat med en vision för hur kommunen och 
dess olika delar ska utvecklas i framtiden. Inriktningsbeslut för översiktsplanen tas i 
juni 2019, sedan kommer översiktsplanen under 2020 skickas ut på samråd.  
 
En viktig aspekt att väga in i planeringen är att det, när Lomma hamn är färdigutbyggt, 
finns begränsat med möjligheter för Lomma tätort att växa. Detta beror på ortens 
geografiska läge, med bland annat motorvägen och Alnarpsområdet som begränsar 
ortens utbredning tillsammans med det faktum att oexploaterade delar av Lomma 
tätort ligger lågt i förhållande till havsytan. På väldigt lång sikt, utanför den kommande 
översiktsplanens planperiod (2040) kan man därför tänka sig en utveckling där Bjärred, 
åtminstone tillsammans med Flädie, blir Lommas största ort. Därutöver påverkas 
Bjärred av tillskapandet av Framtidens Bjärred och stationen i Flädie på så vis så att 
ortens naturliga centrum förskjuts norrut, och på sikt kanske även österut.  
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Planeringschef/stadsarkitekt Lovisa Liljenberg och samordnare ÖP/DP Linnea 
Qvarnström konstaterar i skrivelse 2019-06-05 följande: 
 

Ambitionsnivån för utvecklingen av den norra kommundelen är hög och det är av stor vikt att 
samtliga förändringar görs med ett helhetsperspektiv så att Bjärred och övriga orter utvecklas på 
ett välavvägt och genomtänkt sätt, för att vara fortsatt attraktiva och långsiktigt hållbara. En 
förstudie som utmynnar i en strategi för den fortsatta utvecklingen av norra kommundelen 
behöver tas fram som ger riktlinjer för hur orterna ska kunna växa och utvecklas med respekt för 
dess befintliga attraktivitet och karaktär. För att fortsatt kunna arbeta med ett helhetsperspektiv 
behöver några centrala ställningstagande tas innan specifika projekt detaljprojekteras. Viktiga 
frågor som behöver utredas är till exempel hur mycket och i vilken riktning orterna i norra 
kommundelen kan komma att växa i framtiden, hur mycket kommersiell och kommunal service 
som ska finnas och var den ska vara belägen. Därutöver behövs en översyn kring var ett framtida 
resecentrum bör vara beläget.  
 
Process 
Ett samlat grepp behöver tas kring hela den norra kommundelen och detta bör ske inom ramen 
för en förstudie som drivs av planeringsavdelningen med stöd av kompetens från övriga nämnder.   
 
Förstudien ska ligga till grund för inriktningsbeslut gällande lokalisering av centrum, resecentrum 
samt övriga övergripande samhällsfunktioner. Tidplan för leverans av förstudie planeras till vinter 
2019.  

 
Planeringschefen/stadsarkitekten och samordnaren ÖP/DP föreslår att 
kommunstyrelsen ska besluta ge planeringsavdelningen i uppdrag att ta fram en 
förstudie för utvecklingen av den norra kommundelen. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-12, § 118. 

 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-12 § 118 
‒ Skrivelse 2019-06-05 från planeringsavdelningen 
‒ Bilaga: Lokalisering av pågående projekt i norra kommundelen 
 
Överläggning 
Kristina Thored (FB) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
om att uppdra till planeringsavdelningen att ta fram en förstudie för utvecklingen av 
den norra kommundelen. 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen uppdrar till planeringsavdelningen att ta fram en förstudie för 

utvecklingen av den norra kommundelen. 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 144   KS KF/2018:338 - 003 
 
 

Förslag till revidering av vissa nämnders reglementen 

 
 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-12-12, § 179, bland annat att uppdra åt 
kommunens nämnder att genomföra en översyn av respektive nämnds reglemente. 
Socialnämnden, miljö- och byggnadsnämnden och tekniska nämnden har inkommit 
med förslag med anledning av denna översyn. Barn- och utbildningsnämnden och 
kultur- och fritidsnämnden avser att behandla ärendena under augusti månad. Även 
beträffande kommunstyrelsens reglemente behöver en översyn övervägas.  
 
Reglemente för socialnämnden  
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att revidera nämndens 
reglemente på så sätt att § 1, tredje stycket tas bort, och ersätts med: 
"Socialnämnden ansvarar för och fullgör kommunens uppgifter enligt Lag (2018:2088) 
om tobak och liknande produkter, avseende handel enligt 5 kap och tillsyn enligt 7 
kap, §§ 3 (p 1-3), 4, 9-13, 15, 20- 22." 
 
Förslaget är föranlett av en ny lag (2018:2088) om tobak och liknande produkter. 
 
Reglemente för miljö- och byggnadsnämnden  
Miljö- och byggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta att genomföra 
revideringar i reglementet för nämnden, på så sätt att 1 §, punkt 9 erhåller följande 
reviderade lydelse: 
 
"9. Miljö- och byggnadsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet samt de övriga uppgifter som enligt lag skall fullgöras av den 
kommunala nämnden inom miljö- och hälsoskyddsområdet. Det innebär att fullgöra 
kommunens uppgifter inom miljöbalkens område, livsmedelslagstiftningen, 
foderlagstiftningen, strålskyddslagstiftningen samt tobakslagstiftningen med avseende 
på tillsyn över de miljöer och lokaler som avses i respektive lagstiftningar. Miljö- och  
byggnadsnämnden ska fullgöra kommunens uppgifter i avfalls- och renhållningsfrågor 
som närmare anges i gällande kommunala renhållningsordning."  
 
1 §, punkt 10 föreslås strykas. Förslagen innebär ett förtydligande av nämndens 
uppdrag. 
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Reglemente för tekniska nämnden  
Tekniska nämnden föreslår kommunfullmäktige revidera reglementet för nämnden på 
så sätt att "vatten- och avloppsanläggningar" tages bort i 1 §, första meningen, att 
texten "samt taxor och allmänna bestämmelser för vatten och avlopp" tas bort från  
1 §, punkten 8 samt att "samt va-anläggningar'' tas bort från 1 §, punkten 16.  
Dessutom föreslår nämnden att bemyndigande till nämnden, 2001-10-25, KF § 81 
revideras på så sätt att andra stycket utgår.  
 
Ändringsförslagen är föranledda av att kommunen från och med årsskiftet är medlem i 
kommunalförbundet VA Syd.  
 
Härutöver föreslår tekniska nämnden att kommunfullmäktige ska revidera 
reglementet på så sätt att uppdraget att förmedla småhustomter, 1 § punkten 9 ska 
utgå ur reglementet samt att bemyndigandet under § 83/1993-11-25-26, avseende 
regler för tomtförmedling, ska upphävas.  
 
Reglementet för valnämnden  
Valnämndens reglemente fastställdes av kommunfullmäktige 2018-04-19 § 22. 
Valnämnden har beslutat att inte göra framställan om ändringar i reglementet.  
 
Reglemente för kommunstyrelsen  
Kommunstyrelsens reglemente reviderades senast i samband med en samordnad 
översyn av samtliga nämnders reglementen 2016-06-09, KF § 56. En genomgång har 
givit vid handen att inga förändringar erfordras av formella skäl.  
 
Förslag till beslut 
Kanslichef Eva Elfborg tillstyrker i skrivelse 2019-06-12 socialnämndens, miljö- och 
byggnadsnämndens och tekniska nämndens förslag till revideringar, och föreslår 
kommunstyrelsen att rekommendera kommunfullmäktige besluta revidera 
reglementena i enlighet med nämndernas förslag. 
 
Vidare föreslår kanslichefen kommunstyrelsen besluta att inte föreslå några ändringar 
i styrelsens reglemente. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-19, § 137. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-19 § 137 
‒ Skrivelse 2019-06-12 från kanslichefen 
‒ Gällande reglemente för kommunstyrelsen 
‒ Protokoll från socialnämnden 2019-04-02 § 32 
‒ Gällande reglemente för socialnämnden 
‒ Protokoll från miljö- och byggnadsnämnden 2019-03-26 § 42 
‒ Gällande reglemente för miljö- och byggnadsnämnden 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-02-25 § 16 
‒ Gällande reglemente för tekniska nämnden 
‒ Ordförandebeslut 2019-06-13 från valnämnden 
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‒ Gällande reglemente för valnämnden 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen beslutar att inte företaga några ändringar i gällande reglemente 

för styrelsen. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Reglementet för socialnämnden revideras på så sätt att §1, tredje stycket tas bort, 

och ersätts med "Socialnämnden ansvarar för och fullgör kommunens uppgifter 
enligt Lag (2018:2088) om tobak och liknande produkter, avseende handel enligt 5 
kap och tillsyn enligt 7 kap,§§ 3 (p 1-3), 4, 9-13, 15, 20-22." 

 
‒ Reglementet för miljö- och byggnadsnämnden revideras på så sätt att 1 §, punkt 9 

erhåller följande reviderade lydelse. 
 

"9. Miljö- och byggnadsnämnden fullgör kommunens uppgifter inom miljö- och 
hälsoskyddsområdet samt de övriga uppgifter som enligt lag skall fullgöras av den 
kommunala nämnden inom miljö- och hälsoskyddsområdet. Det innebär att 
fullgöra kommunens uppgifter inom miljöbalkens område, 
livsmedelslagstiftningen, foderlagstiftningen, strålskyddslagstiftningen samt 
tobakslagstiftningen med avseende på tillsyn över de miljöer och lokaler som 
avses i respektive lagstiftningar. Miljö- och byggnadsnämnden ska fullgöra 
kommunens uppgifter i avfalls- och renhållningsfrågor som närmare anges i 
gällande kommunala renhållningsordning."  
 
1 §, punkt 10 utgår. 
 

‒ Reglementet för tekniska nämnden revideras på så sätt att "vatten- och 
avloppsanläggningar" tages bort i 1 §, första meningen, att texten "samt taxor och 
allmänna bestämmelser för vatten och avlopp" tas bort från 1 §, punkten 8, att 
"samt va-anläggningar" tas bort från 1 §, punkten 16 och att uppdraget att 
förmedla småhustomter, 1 § punkten 9 ska utgå ur reglementet.  
 
Bemyndiganden till tekniska nämnden under KF § 81/ 2001-10-25 revideras på så 
sätt att andra stycket utgår och att bemyndigandet under § 83/1993-11-25-26, 
avseende regler för tomtförmedling, upphäves. 

 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 145   KS KF/2018:332 - 100 
 
 

Motion (SD) angående reglering av så kallad passiv insamling av pengar 

 
 

Ärendebeskrivning 
Jimmy Ringström (SD), Oscar Sedira (SD) och Jeanette Larsson (SD) har i motion, 
inkommen 2018-11-22, angående reglering av s.k. passivt insamlande av pengar, 
föreslagit att "kommunstyrelsen/tilltänkt nämnd skall införa ett tillstånd för passivt 
insamlande av pengar i samtliga delar av kommunägd mark i Lomma kommun" och att 
"de individer som ägnar sig åt passiv insamling utan tillstånd skall i första hand avvisas 
från området av polis. Vid vägran att lämna området eller att vid mer än ett tillfälle 
misslyckas visa tillstånd skall kraftig böter gälla.” 
 
Bakgrund  
Det kan inledningsvis konstateras att motionärernas förslag gäller frågan om reglering 
av en så kallad lokal ordningsföreskrift. Kanslichef Eva Elfborg har i skrivelse 2018-11-
28 redogjort för de lagliga möjligheterna att reglera en lokal ordningsföreskrift, 
regleringen av frågan i gällande lokala ordningsföreskrifter samt för det vid den  
tidpunkten gällande rättsläget.   
 
Frågan om att reglera tillståndsplikt eller förbud mot tiggeri (passiv penninginsamling) 
i lokala ordningsföreskrifter har diskuterats i flera kommuner. Möjligheten till en 
sådan reglering har ifrågasatts med hänvisning till uttalandena i förarbetena.  
Några kommuner har beslutat om regleringar av s.k. passiv penninginsamling i lokala 
ordningsföreskrifter, vilka därefter har upphävts.  
 
Vellinge kommun som år 2017 beslöt om reglering av frågan om passiv 
penninginsamling i lokala ordningsföreskrifter för kommunen, innebärande förbud 
mot sådan på specifika offentliga platser, har överklagat länsstyrelsens upphävande av 
bestämmelserna i flera instanser.  
 
Högsta Förvaltningsdomstolen meddelade våren 2018 prövningstillstånd avseende 
frågan om en kommun kan reglera passiv penninginsamling genom lokala 
ordningsföreskrifter. Kanslichefen föreslog därför, vid beredningen av motionen i 
november månad 2018, att kommunstyrelsen, på grund av det osäkra rättsläget, skulle 
rekommendera kommunfullmäktige att avstå från att ta ställning i frågan om reglering 
av s.k. passiv penninginsamling i de lokala ordningsföreskrifterna. 
 
Kommunstyrelsen beslöt, 2018-12-12 § 175, föreslå kommunfullmäktige, att med 
hänvisning till yttrandet från kanslichefen konstatera att motionen därmed är 
besvarad. 
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Förändrat rättsläge  
Efter kommunstyrelsens behandling av ärendet har Högsta Förvaltningsdomstolen, 
2018-12-17, meddelat dom i det aktuella målet avseende Vellinge kommun och 
därmed klargjort rättsläget.  
 
Domstolen konstaterar att kommunerna är oförhindrade att reglera 
ordningsföreskrifter om sådant som typiskt sett innebär ordningsstörningar. En 
geografisk avgränsning av tillämpningsområdet för föreskriften krävs för att förbud 
eller tillståndsplikt inte ska anses utgöra s.k. onödigt tvång för allmänheten eller 
utgöra obefogade inskränkningar i den enskildes frihet. Vidare måste regleringen ges 
en tydlig utformning som gör att den är möjlig att tillämpa.  
 
Med hänvisning till att rättsläget klargjorts av Högsta Förvaltningsdomstolen beslöt 
kommunstyrelsen 2019-02-06, § 14, att med ändring av sitt beslut under § 175/18, 
besluta att återremittera motionen till kommunledningskontoret för förnyad 
beredning. 
 
Ytterligare beredning  
Yttrande har inhämtats från polismyndigheten, bitr. lokalpolisområdeschef Henrik 
Arvidsson och kommunpolis Håkan Persson, som i yttrande konstaterar att det är 
myndighetens uppfattning att tiggeri inte utgör något ordningsproblem i Lomma 
kommun. Polismyndigheten upplever inte någon ordningsstörning. Väldigt få klagomål 
inkommer angående personer som tigger. Myndigheten konstaterar att tiggare 
regelbundet finns utanför Hemköp och Lidl i Lomma och i Bjärreds Centrum. Tillfälligt 
finns också tiggare utanför Coop i Lomma.  
 
Polismyndigheten ser för närvarande inte något behov av ytterligare reglering 
avseende tiggeri. För det fall problem uppstår kan befintlig lagstiftning tillämpas.  
 
Förslag till beslut  
Med hänvisning till information och yttrande från polismyndigheten, innebärande att 
tiggeri för närvarande inte utgör något ordningsproblem i Lomma kommun, föreslår 
kanslichefen kommunstyrelsen rekommendera kommunfullmäktige besluta att för 
närvarande avstå från att reglera frågan om s.k. passiv penninginsamling i lokala 
ordningsföreskrifter för Lomma kommun. Motionen ska därmed anses vara besvarad. 
 
Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-19, § 136. 
 
Överläggning 
Jimmy Ringström (SD) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till 
beslut om att för närvarande avstå från att reglera frågan om s.k. passiv 
penninginsamling i lokala ordningsföreskrifter för Lomma kommun. 
 
Sandra Pilemalm (L), Richard Jerneborg (M), Aron Regnéll (M), Per Bengtsson (S) och 
Kristina Thored (FB) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut. 
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Propositionsordning 
Ordförande Robert Wenglén ställer proposition på frågan om bifall respektive avslag 
på resta yrkanden, varefter kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Sandra 
Pilemalms (L), Richard Jerneborgs (M), Aron Regnélls (M), Per Bengtssons (S) och 
Kristina Thoreds (FB) yrkande. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-06-19 § 136 
‒ Skrivelse 2019-06-15 från kanslichefen 
‒ Motion (SD) om s.k. passivt insamlande av pengar, inkommen 2018-11-22 
‒ Skrivelse 2018-11-28 från kanslichefen 
‒ Svar från polismyndigheten angående begäran om polismyndighetens beskrivning 

avseende den faktiska situationen vad gäller "tiggeri" i Lomma kommun samt 
myndighetens uppfattning av behovet av en reglering, inkommet 2019-02-22 

 
Kommunstyrelsen föreslår lommunfullmäktige besluta följande: 
‒ Kommunfullmäktige beslutar att för närvarande avstå från att reglera frågan om 

s.k. passiv penninginsamling i lokala ordningsföreskrifter för Lomma kommun. 
Motionen ska därmed anses vara besvarad. 

 
Reservation 
‒ Jimmy Ringström (SD) reserverar sig skriftligt mot beslutet till förmån för sitt eget 

yrkande. 
 

./. Bilaga. 
 

______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 146   KS KF/2019:236 - 340 
 
 

Yttrande över internremiss avseende dagvattenpolicy för Lomma 
kommun 
 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden fick 2015 i uppdrag av kommunstyrelsen, som en åtgärd i 
miljömålsdokumentet, att utarbeta en dagvattenpolicy för Lomma kommun. Samhälls-
byggnadsförvaltningen har upprättat ett förslag till dagvattenpolicy för Lomma 
kommun. 
 
Tekniska nämnden beslutade 2019-05-06, § 39, att skicka förslag till dagvattenpolicy 
för Lomma kommun på internremiss till nämnderna. 
 
Planeringsavdelningen redovisar i skrivelse 2019-08-08 förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-08-21, § 29. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-08-21 § 29 
‒ Skrivelse 2019-08-08 från planeringsavdelningen 
‒ Protokoll från tekniska nämnden 2019-05-06 § 39 
‒ Dagvattenpolicy för Lomma kommun, grundprinciper och riktlinjer, Förslag daterat 

2019-04-23 
‒ Dagvattenpolicy för Lomma kommun, kunskapsunderlag, Förslag daterat 2019-04-

23 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Kommunstyrelsen yttrar sig enligt följande: 
 
Förslaget på dagvattenpolicy för Lomma kommun består av två mycket väl genom-
arbetade dokument som beskriver och tydliggör vikten av en hållbar dagvatten-
hantering. Dokumenten innehåller både pedagogiska och fördjupande texter och 
figurer för att belysa Lomma kommuns förutsättningar samt visa på inspirerande 
exempel på dagvattenlösningar. I förslaget på dagvattenpolicy för Lomma kommun 
redogörs de problem med dagvatten som finns idag samt de utmaningar som kommer 
med en ökad urbanisering och ett förändrat klimat.  
 
Då dagvattenpolicyn ska fungera som ett stöd för att skapa och säkerställa en hållbar 
och klimatanpassad dagvattenhantering bör det i policyn framgå än tydligare hur 
grundprinciperna och riktlinjerna förankras i planeringsprocessens olika steg.   
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För att öka enhetligheten med övriga kommunala handlingar samt förenkla 
hänvisningar bör undertiteln ändras till ”DEL A – GRUNDPRINCIPER OCH RIKTLINJER”, 
respektive ”DEL B – KUNSKAPSUNDERLAG”. 
 
Dagvattenpolicy för Lomma kommun, grundprinciper och riktlinjer 

 
Sida 8, Grundprinciper  
Det skulle vara till stor nytta om dessa grundprinciper, som ger en god täckning 
av kommunens ambitioner för dagvattenhanteringen, kunde brytas ner och 
plockas in i planeringsprocessen. Vad innebär exempelvis grundprincipen för 
lokalt omhändertagande av dagvatten i den översiktliga planeringen, i 
detaljplaneringen, i bygglovsskedet? 

 
Sida 9, Riktlinjer 
Numrering av riktlinjerna och eventuellt även av grundprinciperna skulle 
underlätta vid hänvisning.  
 
Sida 9, Riktlinjer/Bebyggelse/Större förändringar/En- eller tvåbostadshus, tredje 
punkten 
Avledning till ledning eller dike låter inte optimalt för det dagvatten som inte 
omhändertas lokalt. Bör man inte tänka ekosystemtjänster och multifunktion 
även här. Förslagsvis: ”Dagvatten ska i första hand omhändertas lokalt eller 
fördröjas nära källan. I andra hand ska dagvattnet avledas till trög 
avledningslösning (se fig. 5 i del B) och i tredje hand till dike eller ledning.”    
 
Sida 9, Riktlinjer/Bebyggelse/Större förändringar/En- eller tvåbostadshus, fjärde 
punkten 
Träd är väldigt viktiga för transpiration och vattenupptag, så som det är 
formulerat nu låter gräsmatta som det optimala. Förslagsvis ändras 
formuleringen till "...på ytor med heltäckande vegetation eller genomsläppliga 
beläggningar." 

 
Sida 9, Riktlinjer/Bebyggelse/Större förändringar/En- eller tvåbostadshus, femte 
punkten  
Förtydliga ur vilken bemärkelse dagvattenhanteringen kan vara en positiv 
resurs. Förslag: "...positiv resurs för ekosystemtjänster, för den gestaltade 
livsmiljön samt för social hållbarhet." 
 
Sida 9, Riktlinjer/Bebyggelse/Större förändringar/Flerbostadshus och 
verksamheter, andra punkten 
Mångfunktionella ytor utgörs ofta av grönområden/parker med mer fasta öppna 
dagvattenlösningar som planeras för att gynna flera olika ekosystemtjänster och 
biologisk mångfald. Exempelvis en park med meandrande bäck, varierande 
naturlig vegetation och gräsmatta samt spänger. Denna typ av mångfunktionell 
yta, där dagvattnet ger ett mervärde, bör läggas till bland exemplen.  
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Sida 9, Riktlinjer/Bebyggelse/Större förändringar/Flerbostadshus och 
verksamheter, tredje punkten 
Utöver bestämmelser om växttak finns flera andra planbestämmelser som har 
stor påverkan på dagvattenhanteringen, exempelvis bestämmelser om minsta 
andel av marken som ska vara genomsläpplig samt att takvatten ska infiltreras 
på fastigheten. 
 
Sida 12, Begrepp och definitioner 
Begreppet mångfunktionella ytor bör definieras.  
 
För grundprinciperna och riktlinjerna vore det önskvärt med ett avsnitt om när 
och hur dessa ska inkorporeras i planprocessen. I Lunds dagvattenplan från 
2018 finns på sidan 15 en beskrivning av vad som bör göras i respektive PBL 
steg, det ger en tydlig ansvarsfördelning. 

 
Dagvattenpolicy för Lomma kommun, kunskapsunderlag 
 
Sida 16, miljömålsruta 
Lägg till NMP mål 8.1.3 från senaste versionen av miljömålsdokumentet.  
 
Sida 26, Skapa mångfunktionella ytor 
Den typ av mångfunktionell yta som beskrivs ovan bör läggas till bland 
exemplen i textstycket även på denna sida i kunskapsunderlaget.  
 
Sida 32, Ansvar i dagvattenfrågan 
I stycket Kommunalt ansvar bör det tydligare framgå att dagvattenfrågan löses 
stegvis genom planeringsprocessen där den översiktliga planeringen har en 
viktig strategisk betydelse för dagvattenhanteringen, exempelvis genom att 
ange tänkta områden för större dagvattenanläggningar eller översvämningsytor 
samt definiera eventuellt behov av ett mer detaljerat underlag för specifika 
områden. Vid detaljplaneläggning behöver kommunen visa hur 
dagvattenhanteringen kommer att lösas och det är därför avgörande att den 
översiktliga planeringen kan fungera som utgångspunkt.  
 
______________________ 
 
Sändlista 
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KS § 147   KS KF/2019:279 - 312 
 
 

Yttrande över "Stråk- och vägvisningsplan för cykel i Skåne" 
 
 
Ärendebeskrivning 
Sedan en tid tillbaka arbetar Region Skåne aktivt med cykelfrågor, och för att öka 
cyklingen i Skåne har Cykelstrategi för Skåne (2017) tagits fram. Målet är att Skåne ska 
bli Sveriges främsta cykelregion. En del i att förbättra förutsättningarna att cykla är att 
göra det enklare att hitta rätt. För att arbeta med detta har Region Skåne tagit fram ett 
diskussionsunderlag till Stråk- och väganvisningsplan för cykel i Skåne. Målet med 
väganvisningsplanen är att ha ett sammanhållet regionalt vägvisat vägnät för Skåne 
som är lämpligt för cykelresor med syfte att gå mellan målpunkter. För nöjes-, turism- 
eller rekreationscykling pågår andra satsningar, exempelvis Sydkustleden. Syftet med 
stråk- och vägvisningsplanen är att visa och fastställa utgångspunkter för regionala 
stråk i Skåne, peka ut och komma överens om regionala stråk för cykel i Skåne samt att 
peka ut vilka av dessa stråk som ska vägvisas. 
 
Planeringsavdelningen redovisar i skrivelse 2019-08-08 förslag till yttrande. 
 
Ärendet har behandlats av planledningsgruppen 2019-08-21, § 32. 
 
Beslutsunderlag 
‒ Protokoll från planledningsgruppen 2019-08-21 § 32 
‒ Skrivelse 2019-08-08 från planeringsavdelningen 
‒ Skrivelse från Region Skåne 2019-06-20. 
‒ Stråk- och väganvisningsplan för Skåne. Dialogversion. 
 
Kommunstyrelsen beslutar följande: 
‒ Lomma kommun lämnar följande yttrande: 
 
- Stämmer de föreslagna stråken med hur ni med er lokalkännedom ser på saken? 
Saknas några ”schematiska kopplingar” och är rätt vägar valda för stråken? 
Lomma kommun har ett antal synpunkter på de föreslagna sträckningarna, framförallt 
i Lomma tätort. Exempelvis kan det ljusgula basstråket som startar på Vinstorpsvägen 
och leder till Alnarp inte börja på Vinstropsvägen utan där behöver Regionen och 
kommunen ha dialog om en annan sträckning. Det gäller även för övriga förändringar 
som kommunen skulle vilja göra.  
 
Kommunen anser att Alnarp borde finnas med som en målpunkt i Bilaga 1. Alnarp är 
ett besöksmål både för rekreationscykling men även för pendlande studenter och 
anställda vid Sveriges Lantbruksuniversitet.  
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Klassificeringen av stråken bör renodlas och samordnas med Tabell 1 Förslag på 
stråkklass. Dvs stråken på kartan behöver heta samma som stråkklassen i tabellen, dvs 
starkt stråk, basstråk och kompletterande stråk.  
 
- Hade ni gärna sett att trafiksäkerhetskraven är högre, så att exempelvis barn och 
familjer kan rekommenderas cykla på stråken? 
 
Lomma kommun kan inte svara på frågan eftersom det inte finns med några 
kravspecifikationer i Stråk- och vägvisningsplanen.  
 
- Önskar ni att vägvisning även genomförs på ert kommunala vägnät för att skapa 
enhetlighet ända till centrum eller räcker det med de statliga vägarna? 
Lomma kommun är intresserad av att få vägvisningen inventerad och genomförd även 
på de kommunala vägarna under hösten. Det är en fördel för cyklisten om 
vägvisningen är enhetlig och samordnad.  
 
Övriga synpunkter 
Lomma kommun önskar att resultatet från den senaste resvaneundersökningen (2018) 
arbetas in i rapporten. Slutsatserna i rapporten bör i och med det uppdateras. 
Framförallt gäller detta avsnittet Teoretiska utgångspunkter – Benägenhet att cykla. 
 
Första stycket under rubriken Utgångspunkt för vilka stråk som ska vägvisas skulle 
kunna strykas. Det motsäger resonemanget och motiveringen av de inledande kapitlen 
av rapporten.  
 
Avslutningsvis ställer sig Lomma kommun frågande till meningen ”För området kring 
Malmö-Lomma-Lund-Staffanstorp påbörjas vägvisning då det redan är förankrat”. 
Kommunalt finns ännu inga beslut fattade om detta och Lomma kommun uppfattar 
det som att arbetet med supercykelstråket mellan Lomma och Malmö ännu inte är 
avslutat. Med anledning av arbetet med just supercykelstråk är det viktigt att 
samordna den vägvisning som föreslås i den här rapporten med det arbete som görs 
med supercykelstråk, så att inte skyltning görs i onödan. 

 
______________________ 
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